

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Law**

Annotation to the master's thesis

LEGAL MECHANISM FOR CONTROLLING CHINESE EXPORTS TO THE EU

Chen Qiaorong

Scientific supervisor –

Academic degree, Academic title

Ph.D. in law, Professor

Oleg Schirinsky

Minsk, 2024

ANNOTATION

1. Structure and scope of the master's thesis :48p, 6 tables, 50sources.

2.Keywords:EU CUSTOMS UNION, ANTI-DUMPING AND ANTI-SUBSIDY,QUOTAS, IMPORT CONTROL (RESTRICTION), EXPORT CONTROL (RESTRICTION), PROTECTION OF THE EU MARKET.

3. The content of the work

Object of the study is the set of legal means and methods of the EU to protect its producers and consumers and their relationship with other laws and regulations and international agreements.

Subject of the study is scientific works (thesis, monographs, scientific articles), normative legal acts on the subject.

The aim of the thesis is to study the Legal mechanism for controlling Chinese exports to the EU to balance the EU's free economy and local market protection.

Methods of research: dialectic (scientific abstraction, analysis and synthesis, induction and deduction, the unity of quantitative and qualitative analysis.

Results: By studying the legal system of EU import control from China, this study focuses on EU law, the laws of WTO and other international organizations and other languages, and discusses how to better improve the Legal mechanism for controlling Chinese. The main research aspects are as follows: Firstly, we start from the EU's common trade policy and customs clearance procedures under the customs union policy to elaborate the EU's import control policy against China in general circumstances. Secondly, from the two most common trade protection measures --anti-dumping and countervailing measures to reveal the EU in order to protect the local market control policies; The third is the import control policy adopted by the EU in order to crack down on Chinese counterfeit products from the aspects of intellectual property protection and customs enforcement. Finally, there are the quantitative restrictions (quotas) adopted by the EU to prevent excessive reliance on the single market from becoming politically and economically dangerous. All the research is aimed at improving the EU's import control policy from China, because China is one of the largest trading partners of the EU, and a good trade relationship with China is a key link in the healthy development of the EU economy.

Reliability of materials and results of the thesis: The materials used and the results of the thesis work are reliable. The work was done independently.

Recommendations for the use of the results: _ The research results of this paper can provide new ideas for the EU's import control policy towards China, and also provide compliance suggestions for Chinese enterprises to enter the EU market.

АННОТАЦИЯ

1. Структура и объем дипломной работы: Страница 48, таблица 6, 50 источника.

2. Перечень ключевых слов : ТАМОЖЕННЫЙ СОЮЗ ЕС, АНТИДЕМПИНГ И АНТИСУБСИДИИ, КВОТЫ, ИМПОРТНЫЙ КОНТРОЛЬ (ОГРАНИЧЕНИЕ), ЭКСПОРТНЫЙ КОНТРОЛЬ (ОГРАНИЧЕНИЕ), ЗАЩИТА РЫНКА ЕС.

3. Содержание работы

Объектом исследования является совокупность правовых средств и методов ЕС по защите своих производителей и потребителей и их взаимосвязь с другими законами и правилами и международными соглашениями.

Предметом исследования являются научные работы (диссертации, монографии, научные статьи), нормативные правовые акты по данной теме.

Цель дипломной работы : является изучение правового механизма контроля китайского экспорта в ЕС, чтобы сбалансировать свободную экономику ЕС и защиту местного рынка.

Методы исследования: диалектика (научное абстрагирование, анализ и синтез, индукция и дедукция, единство количественного и качественного анализа).

Результаты: Изучая правовую систему контроля импорта в ЕС из Китая, это исследование фокусируется на законодательстве ЕС, законах ВТО и других международных организаций, а также на других языках, а также обсуждает, как лучше улучшить правовой механизм контроля китайского языка. Основные аспекты исследования заключаются в следующем: Во-первых, мы начинаем с общей торговой политики ЕС и процедур таможенного оформления в рамках политики Таможенного союза, чтобы разработать политику ЕС по контролю импорта в отношении Китая в общих обстоятельствах. Во-вторых, из двух наиболее распространенных мер торговой защиты --антидемпинговых и компенсационных мер по выявлению ЕС в целях защиты политики контроля местного рынка; Третьим является политика контроля импорта, принятая ЕС для борьбы с китайской контрафактной продукцией с точки зрения защиты интеллектуальной собственности и таможенного контроля. Наконец, существуют количественные ограничения (квоты), принятые ЕС для предотвращения того, чтобы чрезмерная зависимость от единого рынка стала политически и экономически опасной. Все исследования направлены на улучшение политики ЕС по контролю импорта из Китая, поскольку Китай является одним из крупнейших торговых партнеров ЕС, а хорошие торговые отношения с Китаем являются ключевым звеном в здоровом развитии экономики ЕС.

Достоверность материалов и результатов диссертации: Использованные материалы и результаты дипломной работы достоверны. Работа выполнена самостоятельно.

Рекомендации по использованию результатов: _Результаты исследования в этой статье могут предоставить новые идеи для политики ЕС по контролю

импорта в отношении Китая, а также предоставить предложения по соблюдению требований для китайских предприятий при выходе на рынок ЕС.